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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro kulturu, památkovou péči, 
výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP 

 

ZÁPIS z 10. jednání 

Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP  
konaného dne 7. 2. 2024 v 13:00 hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jan Wolf, Martin Benda, David Bodeček, Daria Křivánková, Marcela Melková, Hana Třeštíková, 

Magdalena Valdmanová, Michal Krutský (tajemník)   

Omluveni: Jan Hušbauer, David Kašpar, Albert Kubišta  

Nepřítomni: Pavel Kuře (na úvod jednání)  

Hosté: Simona Vladíková, Jitka Kyseláková, Petr Blažek, Erika Stařecká, Vladimír Dvořák, Lucie Čadilová, Pavel 
Trojan, Bohuslava Fuxová, Tomáš Řehák, Kateřina Hakenová, Jana Lapáčková, Jakub Nekolný, Klára 
Posádová, Jiří Pospíšil, Lukáš Herold, Aleš Berný    

Jednání řídil: Jan Wolf, předseda Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP      

 

 

Návrh programu: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Schválení programu 

3. Schválení zápisu z 9. jednání Výboru dne 10. 1. 2024 

4. Volba ověřovatele 

5. Přehled aktivit Zastoupení hl. m. Prahy při EU v roce 2023 a výhled na rok 2024 

6. Individuální účelové dotace v oblasti kultury v roce 2024 

7. Individuální účelová dotace - Celoroční činnost Muzea paměti XX. století, z.ú. 

8. Informace o dotačních programech v oblasti památkové péče v roce 2023 a 2024 

9. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Jednání řídil Jan Wolf, předseda Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP, který přivítal účastníky na desátém řádném jednání Výboru, zřízeného usnesením ZHMP ze dne 16. 2. 2023,  
a v 13:00 hod. jednání Výboru zahájil. 
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2. Schválení programu 

Předseda Wolf představil program jednání Výboru a vyzval členy Výboru, zda má někdo připomínky k navrženému 
programu nebo další návrhy. 
 

Na žádost Mgr. Skalického – ředitel OPP MHMP, předseda Wolf navrhl přeřazení bodu č. 8 „Informace o dotačních 
programech v oblasti památkové péče v roce 2023 a 2024“ návrhu programu nově jako bod č. 6 návrhu programu, 
což bylo přítomnými členy Výboru akceptováno. 

 

Hlasování o upraveném návrhu programu: 
 

PRO: 7  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 4  SCHVÁLENO 

3. Schválení zápisu z 9. jednání Výboru dne 10. 1. 2024 

Předseda Wolf se dotázal, zda má někdo připomínky k zápisu z 9. jednání Výboru ze dne 10. 1. 2024, jehož 
ověřovatelem byl David Bodeček, a požádal o jeho schválení. 
 

 

Hlasování o schválení zápisu: 
 

PRO: 7  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 4  SCHVÁLENO 

4. Volba ověřovatele 
 

Pavel Kuře se připojil k jednání Výboru. Přítomno 8 členů Výboru. 

 
Předseda Wolf navrhl jako ověřovatele zápisu z 10. jednání Výboru Pavla Kuřete, který s omluvou odmítl z osobních 
časových důvodů. Předseda Wolf navrhl jako ověřovatelku Hanu Třeštíkovou, která s tímto souhlasila. 
 

Hlasování o volbě ověřovatele: 
 

PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 3  SCHVÁLENO 

5. Přehled aktivit Zastoupení hl. m. Prahy při EU v roce 2023 a výhled na rok 2024 

Předkladatel: ředitel KUC MHMP 

Předseda Wolf uvedl bod programu jednání Výboru a předal slovo Ing. Lucii Čadilové – vedoucí oddělení zastoupení 
Prahy v Bruselu, která přítomné členy Výboru a hosty seznámila s prezentací aktivit Zastoupení hl. m. Prahy při EU 
v roce 2023 a výhledem na rok 2024. 

Předseda Wolf poděkoval Ing. Čadilové za podrobnou prezentaci a vyjádřil svou podporu činnosti Zastoupení hl. m. 
Prahy při EU. 

Martin Benda rovněž poděkoval za výbornou reprezentaci Prahy v Bruselu a vznesl dotaz k problematice stáží, na což 
reagovala Ing. Čadilová s tím, že stáže jsou využívány v průběhu roku různými odbory MHMP. 

Náměstek primátora Pospíšil uvedl, že Pražský dům v Bruselu pravidelně navštěvuje a ocenil jeho činnost. 

Bez dalších přihlášených předseda Wolf projednávání bodu uzavřel. 

6. Informace o dotačních programech v oblasti památkové péče v roce 2023 a 2024 

Předkladatel: Mgr. Jiří Skalický – ředitel OPP MHMP 

Předseda Wolf uvedl bod programu jednání Výboru a předal slovo Mgr. Vladíkové – vedoucí oddělení Kancelář 
památky světového dědictví OPP MHMP, která přítomné členy Výboru a hosty seznámila s informací o dotačních 
programech v oblasti památkové péče v roce 2023 a 2024. 

Hana Třeštíková upozornila na fakt, že pro letošní rok nebyl vyhlášen dotační program pro označení provozoven, což 
ji velice mrzí, přičemž zmíněný malý zájem o tento program je daný nízkou informovaností veřejnosti. Program byl 
v minulém volebním období založen proto, aby dotyčným majitelům domů, kterých se to týká, byla podána pomocná 
ruka a více zkrášlit město. Bylo složité tento program prosadit a pokládá za chybu ukončení tohoto programu. Hana 
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Třeštíková uvedla, že hl. m. Praha pokulhává v nakládání se svým veřejným prostorem a mělo by se této 
problematice více věnovat, např. i prostřednictvím tohoto dotačního nástroje a vyhradit finanční částku 1-2 mil. Kč 
není z pohledu rozpočtu HMP nijak rozpočtově náročné. Hana Třeštíková vyzvala ke zvážení znovuzavedení tohoto 
dotačního programu pro označení provozoven ještě v letošním roce. 

Bez dalších přihlášených předseda Wolf projednávání bodu uzavřel.    

7. Individuální účelové dotace v oblasti kultury v roce 2024 

Předkladatel: MgA. Jiří Sulženko, Ph.D. – ředitel KUC MHMP 

Předseda Wolf informoval členy Výboru o omluvě MgA. Sulženka, Ph.D. – ředitel KUC MHMP, z dnešního jednání 
Výboru a uvedl bod programu jednání Výboru s tím, že se jedná o jednu žádost o individuální účelovou dotaci 
v oblasti kultury v roce 2024 s poř. č. 16 žadatele Pražské jaro, o.p.s. na projekt „75. ročník mezinárodní hudební 
soutěže Pražské jaro 2024“, kdy je žádáno o 1 710 000 Kč a oběma hodnotiteli je shodně navrhována finanční 
podpora HMP ve výši 950 000 Kč. 

Mgr. Pavel Trojan – ředitel Pražského jara, o.p.s., uvedl podrobnější informace k projektu „75. ročník mezinárodní 
hudební soutěže Pražské jaro 2024“. 

Náměstek primátora Pospíšil zdůraznil, že zůstává standardní způsob podpory mezinárodního hudebního festivalu 
Pražské jaro a nyní je debatována hudební soutěž s tím, že navrhovaná částka je mimořádně vysoká. 

Předseda Wolf podpořil podstatu činnosti hudební soutěže, která dává příležitost mladým hudebním talentům.  

Marcela Melková podpořila navýšení navrhované finanční podpory pro projekt „75. ročník mezinárodní hudební 
soutěže Pražské jaro 2024“, na což reagoval předseda Wolf a upozornil, že je nutné brát ohled na objem finančních 
prostředků HMP určených pro individuální účelové dotace a uvedl, že bude hlasovat v souladu se stanoviskem 
hodnotitelů, tedy pro přidělení finančních částky ve výši 950 000 Kč. 

Bez dalších přihlášených předseda Wolf diskusi uzavřel a vyzval k hlasování o návrhu usnesení. 
 

Návrh usnesení: 

Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP 

 I.  doporučuje 

 náměstkovi primátora JUDr. Jiřímu Pospíšilovi předložit Radě HMP návrh na poskytnutí individuální účelové 
dotace projektu v oblasti kultury v roce 2024, a to v částce uvedené v příloze č. 1 tohoto usnesení 

 

Přílohy: 

 Příloha č. 1 k návrhu usnesení výboru ZHMP  
 Důvodová zpráva 
 Příloha č. 1 k důvodové zprávě 
 

 Hlasování o návrhu usnesení: 

 PRO: 8 PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 3  PŘIJATO 

8. Individuální účelová dotace - Celoroční činnost Muzea paměti XX. století, z.ú. 

Předkladatel: MgA. Jiří Sulženko, Ph.D. – ředitel KUC MHMP 
 

Předseda Wolf uvedl bod programu jednání Výboru s tím, že se jedná o žádost o individuální účelovou dotaci  
s poř. č. 17, žadatele Muzeum paměti XX. století, z.ú., na projekt „Financování činnosti a provozu Muzea paměti  
XX. století, z.ú. v roce 2024“, přičemž požadováno je 21 mil. Kč a oba hodnotitelé shodně navrhují finanční podporu 
v plné výši 21 mil. Kč.  

Předseda Wolf předal slovo PhDr. Blažkovi, Ph.D. – ředitel Muzea paměti XX. století, z.ú. (dále také jen „MPXX“), 
který přítomné členy Výboru a hosty blíže seznámil s projednávanou žádostí a prezentací činnosti Muzea (viz Příloha 
č. 1 k zápisu z jednání Výboru). 

Martin Benda upozornil, že členové Výboru stále nemají, byť jsou již vypracovány, posudky na stálé libreto, které 
byly slibovány již v září loňského roku. Dále upozornil na absenci vícezdrojového financování, kdy jediným dalším 
zdrojem, kromě finanční podpory HMP, je 226 tis. Kč z Česko-polského fóra, což je velice málo. Martin Benda vznesl 
dotaz, zda je na obzoru, alespoň ve finanční rovině, podpora ze strany státu, na což reagoval PhDr. Blažek, Ph.D. – 
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ředitel Muzea paměti XX. století, z.ú., s tím, že zmíněné tři posudky si objednala správní rada MPXX, dotáže se  
JUDr. Kordové Marvanové – předsedkyně správní rady MPXX, zda je možné tyto posudky veřejně poskytnout, ačkoliv 
v tomto nepředpokládá žádný problém, a uvedl bližší informace k předmětným posudkům. 

PhDr. Blažek, Ph.D. – ředitel Muzea paměti XX. století, z.ú., uvedl, že předpokládá zlepšení od příštího roku, kdy 
MPXX bude mít své sídlo, což je nyní velkou překážkou při získávání další finanční podpory. Upozornil, že absence 
sídla u dalších zapsaných ústavů rovněž přinesla problémy při získávání finančních prostředků u soukromých 
subjektů. PhDr. Blažek, Ph.D. – ředitel Muzea paměti XX. století, z.ú., upozornil, že ve srovnání s obdobnými 
institucemi v zahraničí je požadovaná finanční podpora spíše nižší, ale MPXX si velice váží podpory HMP. 

Náměstek primátora Pospíšil upozornil, že otázka získávání dalších finančních prostředků je odpovědností 
managementu dané instituce, není to o vyjednávání další finanční podpory členem Rady HMP a vyzval k vyššímu úsilí 
při získávání další finanční podpory pro MPXX, mimo prostředky HMP. 

K problematice financování činnosti MPXX proběhla další diskuse, do níž se zapojili Martin Benda, PhDr. Blažek, Ph.D. 
– ředitel Muzea paměti XX. století, z.ú., Pavel Kuře, předseda Wolf, David Bodeček a náměstek primátora Pospíšil. 

Bez dalších přihlášených předseda Wolf diskusi uzavřel a vyzval k hlasování o návrhu usnesení. 
 

Návrh usnesení: 

Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP 

 I.  doporučuje 

 náměstkovi primátora JUDr. Jiřímu Pospíšilovi předložit Radě HMP návrh na poskytnutí individuální účelové 
dotace v oblasti kultury na celoroční činnost Muzea paměti XX. století, z.ú. v roce 2024 dle přílohy č. 1 tohoto 
usnesení 

 

Přílohy: 

 Příloha č. 1 k návrhu usnesení výboru ZHMP  
 Důvodová zpráva 
 Příloha č. 1 k důvodové zprávě 
 Příloha č. 2 k důvodové zprávě 
 Příloha č. 3 k důvodové zprávě 
 

 Hlasování o návrhu usnesení: 

 PRO: 7 PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 1  NEPŘÍTOMEN: 3  PŘIJATO 

9. Různé 

Předseda Wolf vyzval přítomné členy Výboru, zda má někdo další návrhy či připomínky v rámci bodu „Různé“. 

Předseda Wolf uvedl, že nemůže být přítomen na plánovaném jednání Výboru dne 6. 3. 2024 a požádal členy Výboru  
o posunutí termínu březnového jednání Výboru. V následné diskusi byla všemi přítomnými členy Výboru 
akceptována změna konání následujícího jednání Výboru s tím, že se uskuteční v úterý 12. 3. 2024 v 13:00 hod., 
přičemž místo konání bude upřesněno. 

Hana Třeštíková vznesla dotaz na náměstka primátora Pospíšila k dotacím v oblasti kultury a umění, které byly 
Výborem schváleny na jednání dne 13. 12. 2023, s tím, že stále nebyly předloženy k projednání Zastupitelstvu HMP, 
na což reagoval náměstek primátora Pospíšil s tím, že materiál ještě není podepsán členem Rady HMP pro oblast 
rozpočtu, ale počítá se s tím, že předmětný materiál bude projednán na jednání Zastupitelstva HMP dne 22. 2. 2024. 

Předseda Wolf uvedl k problematice nízkonákladové kulturní reklamě, resp. plakátovacím plochám, informaci,  
že materiál radního Zábranského ještě nebyl projednán Radou HMP a je v připomínkovém řízení, na což reagoval 
Martin Benda a požádal o informování Výboru radním Zábranským na následujícím jednání Výboru. 

David Bodeček se omluvil z účasti na březnovém jednání Výboru. 
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Bez dalších návrhů či připomínek k bodu „Různé“ předseda Wolf poděkoval členům Výboru a hostům, upozornil  
na změnu termínu následujícího jednání Výboru, které se uskuteční v úterý 12. 3. 2024, od 13:00 hod. a v 14:45 hod. 
ukončil jednání Výboru. 

 

 

 

 

 

 

 

Podepisovatel 

zápisu: Jan Wolf, předseda Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP 

 

 

 

 

 

Ověřila: MgA. Hana Třeštíková, členka Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního 
ruchu ZHMP  

 
 

 

 

 
 

Zapsal:  Bc. Michal Krutský, tajemník Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního 
ruchu ZHMP 

 



Vizualizace podoby sídla Muzea paměti XX. století v Domě pážat (ateliér IXA)



Muzeum paměti XX. století, z.ú.

• Muzeum vzniklo 17. 11. 2019. Jeho cílem je vytvořit moderní 

paměťovou instituci zaměřující se na dějiny 20. století na území 

Československa po vzoru významných zahraničních muzejních institucí.

• Muzeum paměti XX. století vedle přípravy stálé expozice v Domě pážat 

pořádá pro veřejnost nejrůznější akce: přednášky, semináře, debaty, 

konference, filmový festival, historické procházky po významných 

historických místech a různé on-line projekty. Vydává knižní publikace, 

vzdělávací příručky a časopis. Program muzea a záznamy akcí jsou 

dostupné na jeho webových stránkách a sociálních sítích. 

• Muzeum spolupracuje s řadou institucí včetně Evropské platformy 

paměti a svědomí, Ústavu pro studium totalitních režimů, Prague City 

Tourism, Libri prohibiti, Knihovny Václava Havla či Musea Kampa. 

















Činnost Muzea paměti XX. století

• Muzeum paměti XX. století je zapsaným ústavem, který vyvíjí 

vzdělávací, osvětovou a sbírkotvornou činnost. 

• Je členem Asociace galerií a muzeí a Platformy evropské paměti a 

svědomí. 

• Zaměření muzea je popsáno v zakládací listině. Jeho organizační 

strukturu vymezuje statut.  



Struktura Muzea paměti XX. století

• správní rada

• dozorčí rada

• kolegium

• komise pro sbírkotvornou 

činnost

• ediční rada

• redakční rada časopisu

• programová rada festivalu

• klub přátel muzea

• ředitel

• kancelář ředitele

• oddělení historického vzdělávání

• oddělení výstavnictví a sbírek

• oddělení ekonomiky a provozu



Žádost o dotaci na financování činnosti 
a provozu Muzea v roce 2024

• Pro financování činnosti a provozu Muzea byla v rozpočtu Prahy pro rok 

2024 schváleném Zastupitelstvem HMP 14. 12. 2023 určena částka 

21.508.000 Kč.

• Plánované aktivity jsou v souladu s Plánem činnosti Muzea v roce 2024 

schváleném správní radou na zasedání 18. 12. 2023 a s rozpočtem Muzea 

na rok 2024 schváleném správní radou Muzea na zasedání 18. 12. 2023.

• Přehled a vyčíslení předpokládaných nákladů na konkrétní akce a další 

výstupy Muzea a přehled výkonových ukazatelů jsou součástí žádosti. 

Dva posudky s pozitivním vyzněním (82, 84 bodů).

• Vícezdrojové financování a fundraising: Česko-polské fórum 226.000 Kč



Výkonové klíčové ukazatele pro rok 2024

2 výstavy / 1 příprava stálé expozice 

5 knižních publikací / 1 ročenka / 2 katalogy výstav 

1 festival dokumentárních filmů o XX. století Nezlomní a obětovaní 

2 konference / 1 odborný seminář / 10 debaty pro veřejnost 

2 historické procházky Prahou 

4 studentská kolokvia, konference, semináře a debaty 

2 účasti na festivalech 

2 filmy 

4 rozhovory Historie a souvislosti 

6 prezentace vydaných publikací 

1 účast Svět knihy Praha 2024 



Děkuji za pozornost


